
 

 

 

Side 1 

 

Unge- og Kulturcenterets bestyrelsesmøde 
torsdag d. 4. marts 2021, Kl. 17.00 – 19.30 

UKC, Syrevej 19, 3300 Frederiksværk 
 

 
Mødested: UKC, Multisalen 
(Vi forventer at kunne afholde mødet i Multisalen, med fornøden afspritning og mundbind, 

ellers bliver det virtuelt på Teams) 

 
Medlemmer af Ungdomsskolebestyrelsen:  
Frederik Germann 
Kirsten A. Lauritsen 
Rolf Møller Hansen 
Sanne Falther Svankilde 
Per Rudbeck 

Tina Olsen 

Lone Kofoed 
Lars Schytt Larsen 
Bella Leidesdorff 
Hamza Zaman 

Byrådsmedlem – Formand 
Byrådsmedlem - Næstformand 
Organisationerne   
Forældrerepræsentant  
Medarbejderrepræsentant 

Medarbejdersup. 

Medarbejderrepræsentant 
Foreningerne  
Elevrepræsentant 
Elevrepræsentant 

 

Mødedeltagere uden stemmeret deltager ad hoc:  
Ulrich Mehr  Leder af Unge- og Kulturcentret 
Anni Damkjær  Afd. Leder Klub og Ungdomsskole 
 
Afbud: 
Lone Larsen Kofoed i stedet deltog Jakob Buhrkall 
 

Referat: 

1. Godkendelse af referat, samt punkter til eventuelt: 

 Referatet blev godkendt 

 Ingen punkter til eventuelt 

2. Information fra formanden: 

Intet nyt 

3. SSP-koordinator ansat pr. 1. marts, Camille Anemone Larsen 

Camille præsenterede sig kort, med tanker og ideer for fremtiden.  

4. Ændret organisering af Unge- og Kulturcenteret (ekstraordinært punkt): 

Til Bestyrelsens store undring har formanden for Udvalget for Skole, Uddannelse og Dagtilbud 

Helge Friis bedt Administrationen udarbejde en procesplan med henblik på en omorganisering 

af Unge- og Kulturcentret (UKC). Administrationen er kommet med følgende scenarier for 

løsning af opgaven: 

1. Musikskolen selvstændiggøres og det øvrige UKC forbliver’ 

2. Klubben decentraliseres til Melby, Ølsted, Hundested, Frederiksværk, Magleblik. 

SSP og gadeplansteam lægges under Børn, Unge og Læring. Musikskolen 

selvstændiggøres. 10. klasse og ungdomsskolen forbliver sammen. 
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3. Klubben decentraliseres til: Hundested, Ølsted og Melby og Frederiksværk for 7. 

– 9. klasse. Efter 9. klasse går man på ungdomsskolens klubdel frem til det 18. 

år. Musikskolen selvstændiggøres. 10. klasse og ungdomsskolen forbliver på 

brandstationen. 

4. 10. klasse, ungdomsskole og klub fortsætter som nuværende. SSP og 

gadeplansteamet koordineres centralt i Børn, Unge og Læring. Musikskolen 

selvstændiggøres. 

Man kan vist roligt sige at denne melding fra det politiske område har skabt stor ”frustration” i 

UKC´s rækker. Vi forstår ikke, man ønsker en så markant ændring i UKC´s opbygning. 

Det muligt at alle aktører skal høres i denne proces, før en endelig vedtagelse, men erfaringen 

for dette er ikke den bedste. Derfor inviteres udvalgsformand Helge Friis til et møde med 

bestyrelsen, således vi kan spørge om hans bevæggrunde. Frederik inviterer. 

Vi er ikke i tvivl om, det er et stort ønske at selvstændiggøre Musikskolen, da ønsket figurer i 

alle 4 scenarier. Forstår ikke hvad Musikskolen vinder ved at blive selvstændige. Vi skal stadig 

samarbejde og ved at være en del af UKC, kan Musikskolen uden videre bruge UKC´s 

faciliteter/ydelser. 

Her er lidt fra den livlige debat (Frederik tog noter til kommende udvalgsmøde): 

 Så først oplægget i tirsdags, synes det lyder som en god idé.  

 Forstår ikke grundlaget for at ændre det. 

 I scenarie 3 – 7. – 9. kl.  - kan være en slåfejl 

 Det er forkert hvis det ikke er fra 6. kl. til 18 år i klubberne. 

 UKC er helt unik, der er ikke ret mange steder i landet der er som os. Vi har et kæmpe 

fedt sted. Det at 6. kl. skal være sammen med 17. årige kan gøre at de ”små” ikke må 

komme her. Kan se at vi kan gøre meget for de store. Man bliver ikke udelukket fra 

ungdomsskolen, selvom man går i en ungdomsklub kun for 6. til 9. kl., hvis UKC på 

Brandstationen kun skal være fra 10. og Gymn. op til 18 år. Er nervøs for 

medarbejdergruppen. Nu skal de endnu engang omstilles. 

 Lad os få Helge herned. Kva vores historik er vi vandt til omlægninger og derfor tror vi, 

at der igen skal skæres ind til benet. Ville være fedt hvis vi skal ansætte nogle flere 

medarbejdere. Lad os håbe der kommer flere midler til. 

 Bekymrende hvis ungdomsklubberne kun er op til 9. kl. Hvis 9. kl. er de ældste, gider 

de måske ikke komme. 

 God ide med ungdomsklub i Melby og Ølsted. Det er vigtigt med nærheden til der hvor 

man bor. Det kan vi se i Hundested, hvor Regnbuen er velbesøgt. Behøver ikke være i 

nærheden af en skole. Tilbuddet skal gælde fra 6. kl. til 18 år.? Hvad er ideen med at 

SSP og Gadeteamet skal høre under BUL? Det er da selvskrevet til at høre under UKC. 

 Hvorfor centraliserede man, når man nu vil decentralisere. 

 Man troede det ville give stordriftsfordele ved at centralisere. UKC skal være 

klubområde for Frederiksværk.  

 I denne kommune går meget på rygter. Kan ikke forstå hvorfor man ikke ved selvsyn 

ser hvordan UKC er. Forkert at man allerede om en uge skal vælge retningen. 10. kl. 

lærere bliver hvor de er. Er så ærgerligt hvis alt decentraliseres igen. 

 Hvis der skal åbnes i satellitter, må det være fordi man vil ansætte flere folk. Den 

Musikskole forstår jeg ikke.  

 Rygter om UKC, ærgerligt det er sådan. Ungerådet arbejder på sagen.  
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 Hvis det er en trend, at man ønsker at decentralisere, synes jeg det er synd. Må ligge 

en forventning om, de yngste vender tilbage. Er det en pasningsordning man mangler? 

En ting er at udvide, men er det også det pædagogfaglige man kigger på. 

 Der står ikke i loven at der skal være en musikskole bestyrelse – der er brugt meget 

energi på det. UKC har siden start været igennem meget turbulens. Vi har mistet 

sindssygt meget momentum. Det tager meget af vores overskud, når der igen kommer 

noget ind og forstyrrer.  

 De procenter der er opgjort, viser at der ikke er så mange der benytter klubtilbuddet. 

Der vil nok komme flere, hvis det er mere nært. 

 Vi nulstillede hele vores system, da vi startede. Vi mangler rigtig mange ture mv., 

derfor er det en misvisende procent opgørelse. 

 Med hensyn til statistik kan man læse dem, som man vil. Økonomi – vi skal være 

opmærksomme på, hvis klubben ligger i nærheden af en skole, skal økonomien stadig 

tildeles UKC og ikke skolen. 

 Hvis man ikke længere ønsker, der skal udpeges politikere til bestyrelsen, skal de have 

lov til selv at tilbyde deres hjælp. Tidligere har det været lovbefalet, med deltagelse af 

politikere i Ungdomsskolebestyrelen, men desværre er beslutningsprocessen nu i 

kommunal regi. 

 Social pejling – lad os få mere af det, således vi kan mane de dårlige rygter om UKC til 

jorden. Synes personalet i mange tilfælde, bliver regnet som brikker, man kan rykke 

rundt på. Det er vigtigt med de nære relationer til de voksne i tilbuddet. 

Det er lidt tankevækkende, at man ønsker en måske gennemgribende ændring af UKC, når 

man ikke ved selvsyn har set, hvad UKC er for en ”størrelse”. 

5. Status Ungerådet og tilhørende projekter 

Selvom alt stort set ligger stille pga. Coronaen, prøver vi at få tilladelser mv. på plads til vi 

igen kan mødes. Bl.a. til Unge Containercafeen. 

Unge Containercafeen” er en ombygget sideåbnet container, som skal fungere som en 

ungedrevet cafe, hvor unge i Halsnæs Kommune kan mødes til uformelle samtaler over en kop 

kaffe/te. Ideen til Containercafeen er skabt af Ungerådet selv. Ønsket er et frit rum – de unges 

eget sted. Samtidig er tanken, at Containercafeen skal danne platform for ungekultur i bred 

forstand såsom debataftener og kunst- og kulturindslag, afhængig af de unges egne 

interesser. Målgruppen vil fortrinsvis være unge i alderen 16-21 år. Containercafeen evalueres, 

og der tages stilling til videre drift samt form i efteråret. Containercafeen skal drives af de 

unge selv med hjælp fra en klubmedarbejder. Stilles i Hundested i sommerferien. Se evt. 

vedlagte dokument 1. 

Er i dialog med mange andre Ungeråd. 

Har søgt pulje på kr. 500.000 til Mellemrummet.  

6. Status fra Ti’eren: 

 Nedlukningen er gået godt. Ca. 75% af eleverne har vi kunnet få fat i.  

 

 Haft øget fokus på social trivsel. Været ude at gå med elever, både fysisk og i teams. 

Har afholdt bagedag, hvor man kunne hente remedierne i UKC og Regnbuen. 
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 Produceret en ny folder og en ny video omkring Tièren, hvilket er blevet super godt. 

Disse er publiceret på Facebook og UKC´s hjemmeside. 

 

 Onsdag den 10/2-21 blev der afholdt et virtuelt Åbent Hus-arrangement. Det første af 

slagsen, men sikkert ikke det sidste. Igen er det imponerende hvad ”folk” kan sætte sig 

for at gøre og lykkes med. 

 

 Pt. har 47 elever søgt om at komme i 10. klasse til næste skoleår. Sidste år havde vi på 

nuværende tidspunkt kun fået 30 tilmeldinger. Så måske har de 2 artikler på SN.dk + 

annonce i de to lokalaviser, omkring tilmelding til kommende skoleår, gjort en indsats.  

 

7. Status fra Klubberne og Ungdomsskolen 

 Imponeret over klubmedarbejderne. ”Folk” er gået online med konkurrencer, såsom 

bingo og kend din kommune. 

 

 Har ”fat” i de udsatte unge vi kender til, går bl.a. tur. 

 

 Er i gang med at renovere: 

o Skaterhallen er renoveret. Stjernepigerne har været ude at male. Nu står den 

nogenlunde trimmet. Mgl. at skifte 2 lysstofrør. Mgl. at skifte lyset om til ”grøn 

energi” – søgt om kr. 50.000 til dette. 

 

 Har monteret en spejlvæg i AMP-rummet. 

 

 Fremadrettet: 

o Det gamle e-sportsrum skal forskønnes. Nye møbler skal indkøbes. 

o Gået i gang med at tilrettelægge det nye år. Håber på ekstra midler udefra, 

ligesom sidste år. 

 

 ”Forskønnelse” af Regnbuen er sat lidt på standby – men vi har ikke glemt den. 

 

 Der er bestilt nyt ”vejskilt” til Regnbuen, således alle ved hvor klubben ligger. 

 

 Vi har pædagogisk weekend i april, hvis Coronaen tillader. 

 

 Vi kører corona-kørsel med de ældre – kæmpe ros fra de ældre. 

 

8. Økonomi: Status på 2020 og forbrugsprocent på indeværende år. Vedlagt. 

 Pkt. blev drøftet. 

9. Dialogmøde med brugere i Skaterhallen: 

- Hvorledes sikrer vi en dialog med og inddragelse af brugerne af skaterhallen? 

Punktet blev til et kort orienteringspunkt, da punkt 4 overtog dagsordenen, tages op 

på næste bestyrelsesmøde. 



 

 

 

Side 5 

 

 Der har været en lind strøm af mails frem og tilbage fra en brugergruppe, som gerne vil 

være medbestemmende på driften af skaterhallen. Udmeldingen er at UKC har ansvaret 

for driften af hallen, herunder vedligeholdelse og rengøring. Hallen indgår ikke i 

kommunens halfordeling, da den er et åbent tilbud til skatere og løbehjulsbrugere. 

 

 Skaterhallen kan evt. blive den nye ungdomsklub i Ølsted. 

10. Status på Grejbank 

 Vi forsøger at bruge de kr. 200.000 inden de ”udløber” den 25/6. Men vi mangler en 

bygning, hvor vi kan have grejbanken. Hvis ”bunkeren” bliver renoveret kan vi have 

grejbanken der. 

11. Næste skridt i visionsprocessen 

 Visionsprocessen må desværre træde lidt i baggrunden, til vi ved hvad fremtiden 

bringer for UKC. 

12. Evt. 

 Ingen pkt. 

 

Referat udarbejdet af: 

Sanne Falther Svankilde 

 


